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1. Opening, mededelingen, agenda en verslag

a. Mondelinge mededelingen en vaststellen agenda AV 2 november 2020

De heer Bovens heet iedereen welkom en geeft aan afmeldingen te hebben ontvangen van de heer 
Smits (Dr), de heer Bart (Ut), de heer Thewissen (Li) en mevrouw Duursma (Gl). De heer Bovens 
heet mevrouw Vrielink welkom die de heer Bart tijdens deze vergadering vervangt. 

De heer Bovens heet de heer Beukering welkom als nieuw AV-leden namens de provincie Zuid-
Holland. De heer Beukering zal mevrouw Kasbergen vervangen. De heer Bart (Ut) en de heer Ransijn 
(Fl) hebben aangegeven dat zij na deze vergadering ook vervangen zullen worden. De heer Bovens 
dankt hen voor de werkzaamheden als AV-lid van het IPO.

De heer Bovens geeft aan dat er binnen de afgelopen 1,5 jaar relatief veel wisselingen zijn binnen de 
AV en vraagt aandacht voor de continuïteit. De heer Bovens dankt de heer Kalk (Griffie Flevoland) 
voor het faciliteren van het vooroverleg. Er is tijdens de vorige AV-vergaderingen afgesproken dat de 
vooroverleggen zullen worden ondersteund door de griffies, en de heer Bovens benadrukt nogmaals 
dit een welkome ontwikkeling te vinden. 

De heer Bovens geeft aan dat er een save-the-date verstuurd is naar de Statenleden over het IPO-
jaarcongres wat volgend jaar in oktober georganiseerd gaat worden in Tilburg. De heer Bovens geeft 
aan dat er opnieuw aan de AV-leden gevraagd zal worden om ideeën aan het programma te leveren. 
Zij zullen hierover in het voorjaar benaderd worden. 

De heer Bovens meldt dat de nieuwe interim-directeur de heer De Baas ook aanwezig is in deze 
vergadering. De heer Meijdam is waarnemend burgemeester van de gemeente Lelystad geworden. 
De heer Bovens geeft aan dat het IPO-bureau op dit moment bezig is met de voorbereiding van een 
procedure voor een nieuwe directeur voor het IPO en tijdens de volgende IPO-bestuursvergadering 
zal er een profiel worden vastgesteld. De heer Bovens roept de AV leden op om suggesties over het 
nieuwe profiel van de IPO-directeur te melden aan mevrouw Menninga (hmenninga@ipo.nl). Deze 
suggesties kunnen dan worden meegenomen naar de IPO-bestuursvergadering. 
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De heer Bovens vervolgt dat er op 28 september een succesvolle informele bijeenkomst is 
georganiseerd voor de leden van de Algemene Vergadering. Bij deze bijeenkomst waren maar liefst 
16 AV-leden aanwezig en 4 Statengriffiers. Tijdens deze bijeenkomst is er een klankbordgroep 
opgericht die bestaat uit mevrouw Van Hoorn, de heer Thewissen en mevrouw Van Sandick. Deze 
groep zal bezien welke rode draden gevonden kunnen worden in de verschillende werkwijzen op de 
provinciehuizen in de voorbereidingen op de AV-vergaderingen. De heer Bovens geeft aan dat dit erg 
op prijs wordt gesteld, met name omdat zij alle drie nieuwe AV-leden zijn in deze periode. De heer 
Bovens geeft aan dat het eerste overleg de komende maanden gaat plaatsvinden en er tijdens de AV 
in maart een eerste voorstel uit deze klankbordgroep zal komen. 

De heer Bovens geeft aan vernomen te hebben dat er in Groningen het initiatief is genomen om een 
IPO-dag te organiseren voor de Statenleden. De heer Bovens benadrukt dat indien andere provincies 
dit ook graag zouden willen organiseren, er contact opgenomen kan worden met het IPO-bureau 
voor een eventuele bijdrage of betrokkenheid. De heer Van de Velde roept als voorzitter van 
Statenlid.nu op ook Statenlid.nu te betrekken bij de inhoud van een dag voor de Statenleden in de 
provincies. De heer Bovens geeft aan dat het goed is om Statenlid.nu op inhoud hierbij te betrekken 
en zij dan wellicht ook kunnen vermelden wat Statenlid.nu voor Statenleden kan betekenen.

Mevrouw Van Sandick meldt dat de stand van zaken van de toezeggingen niet bij de stukken zat, 
ondanks dat dit een vast agendapunt is. De heer Bovens geeft aan dat de bijgewerkte stand van 
zaken zal worden meegezonden met het verslag en inderdaad als vast agendapunt op de agenda 
voor 17 november zal staan. 

b. Vaststelling verslag AV 30 juni 2020 

De heer Van der Veer geeft aan dat de vraag die hij heeft gesteld over de reisvergoeding over de 
fietsvergoeding specifiek gaat. Het verslag wordt met deze wijziging vastgesteld. 

2. Bespreekpunten
 

a. Begroting IPO 2021 

Kern van het onderwerp

Sinds het voorjaar 2020 heeft het IPO-bestuur zich ingezet voor een nieuwe P&C cyclus. De leden van de 
Algemene Vergadering (AV) zijn daarover in vergaderingen/bijeenkomsten van de AV, en via de AV-nieuwsbrief 
geïnformeerd. Tevens zijn een aantal leden, verenigd in een klankbordgroep, gedurende het traject geraadpleegd 
door de penningmeester van de gezamenlijke provincies, de heer Bijl. De verslagen van deze gesprekken zijn 
tevens gedeeld via de nieuwsbrieven van mei en van september. 

De nieuwe opzet van de “Begroting 2021 in één oogopslag” is gerealiseerd door een bestuurlijke commissie uit 
het IPO-bestuur. Eind augustus heeft het voltallig IPO-bestuur steun uitgesproken voor de nieuwe opzet. Voorts 
heeft in een tweedaagse op 9-10 september, na bespreking van de voorstellen in de colleges van GS, de integrale 
weging plaatsgevonden in het IPO-bestuur. Aan het einde van die beraadslagingen is de begroting vastgesteld en 
besloten deze – conform statuten – ter goedkeuring voor te leggen aan de AV. 
 
IPO-bestuurslid mevrouw Poepjes heeft namen GS Fryslân aangegeven niet te kunnen instemmen met de 
begroting. Gelet op de gedane heroverwegingen, scherpe keuzes, inclusief afspraken rondom het bezien van 
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mogelijke horizonbepalingen, welke hebben geleid tot een bijstelling van de begroting, is door GS Fryslân 
besloten – in lijn met de collega GS-en - deze begroting in proces te brengen.   
 
De begroting in één oogopslag kent 59 beleidsopgaven. Per opgave is in beeld gebracht wat de voorziene 
resultaten zijn, welk risico bestaat indien deze resultaten niet gerealiseerd worden en welke kosten eraan 
verbonden zijn. 
 
Het bestuur heeft besloten dat alle opgaven volgend jaar:
- ter voorbereiding op de meerjarenraming in de adviescommissies besproken worden;
- daarbij gekeken wordt naar het opnemen van een horizon-bepaling;
 
Het bestuur heeft besloten voor 2021 een aantal beleidsopgaven te schrappen en er is zeer fors gesneden in de 
programmakosten, een aantal opgaves worden gecombineerd inclusief een verminderd budget, en – met de 
verwachting rondom covid-19 – is voor 2021 fors gesneden in het budget voor bijeenkomsten. 
 
Tevens heeft het bestuur besloten de kassiersbegroting integraal op te nemen in de begroting (dit verklaart in 
algemene zin de verhoging); daarbij is naar de toekomst afgesproken dat een zich actueel voordoende opgave 
voor het dan lopende jaar gefinancieerd kan worden met de kassiersfunctie, maar bij een langer lopende opgave 
deze na één jaar, opgenomen dient te worden in de begroting. 

Voorstel/gevraagd besluit AV
Aan de leden van de Algemene Vergadering wordt gevraagd om de Programmabegroting IPO 2021 goed te 
keuren waarbij de uitgaven van IPO Den Haag worden vastgesteld op € 16.021.000,-.

De heer Bovens licht toe dat deze AV-vergadering in overleg met de AV was uitgesteld omdat er door 
het IPO-bestuur besloten was om de begroting helemaal opnieuw en zero-based op te bouwen en er 
op deze manier ruim voldoende tijd was voor de AV leden om de begroting te bespreken in de eigen 
Staten. De begroting is dit jaar opgebouwd in taakvelden en producten. Dit heeft geleid tot een 
gesprek in het IPO-bestuur waar alle producten zijn doorgelopen en bezuinigingen zijn doorgevoerd. 
Er zijn vier AV-leden betrokken geweest bij het proces van de nieuwe begrotingsopbouw via de 
klankbordgroep. Het besluit wat u nu voorligt gaat over de totale begroting van zowel IPO Den Haag 
als de kassiersfunctie, dit komt neer op opgeteld ongeveer 30 miljoen. Het BIJ12 gedeelte is 
daarnaast ongeveer 52 miljoen. De heer Bovens licht toe dat het de bevoegdheid van de leden van 
de AV is om te kijken of dit geld op de juiste manier wordt uitgegeven. Tijdens de behandeling van 
de jaarrekening is het vervolgens de bevoegdheid van de AV leden om te controleren of het geld 
volgens begroot is besteed. 

Er zijn twee technische briefings georganiseerd waarbij extra informatie is gedeeld over de nieuwe 
begrotingsopzet. De AV-leden was tevens de mogelijkheid gegeven technische vragen te stellen aan 
het IPO-bureau en afgelopen donderdag zijn nog online vragen gesteld door de AV-leden, die door 
het IPO-bureau beantwoord zijn.  

Mevrouw De Widt geeft aan dat er een vooroverleg is geweest met de leden van de AV en dat er nog 
enkele technische vragen zijn. Mevrouw De Widt verzoekt om nog een schriftelijke ronde waarbij 
technische vragen worden ingeleverd en of deze dan schriftelijk beantwoord kunnen worden. De heer 
Bovens geeft aan dat dit gefaciliteerd kan worden. De heer Bovens geeft het woord aan de 
penningmeester de heer Bijl. 

De heer Bijl bedankt de heer Bovens voor de inleiding. De heer Bijl vervolgt dat er inderdaad met 
een intensief proces vanaf ‘nul’ gekeken is naar de noodzaak van het product. De heer Bijl geeft aan 
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dat hij durft te zeggen dat er al jaren niet zo intensief gesproken is in de colleges van GS over de 
IPO-begroting. Er moet op dit moment nog samen met de ambtelijke en bestuurlijke commissies 
gekeken worden naar hoe de producten op de lange termijn kunnen worden gezien. Er kan op deze 
manier een meerjarenraming met een behoorlijke verdieping gemaakt worden. Er is besproken met 
de AV klankbordgroep dat het proces van de nieuwe begroting volgens een tweetrapsraket 
plaatsvindt. De heer Bijl geeft aan dat de meerjarenraming nu niet aan de leden van de AV wordt 
voorgelegd en dat er dan ook alleen besloten zal worden over de begroting van IPO Den Haag, de 
kassiersfunctie en de begroting van BIJ12. Daarnaast geeft de heer Bijl als toelichting dat de 
kassiersfunctie kritisch bekeken is, gebaseerd op besluiten die de Colleges en de Staten hebben 
genomen en die vertaald worden in een verzoek aan het IPO-bureau. Wanneer iets jarenlang 
terugkomt via de kassiersfunctie dan hoort de post in de IPO-begroting. Er is daarom gekeken naar 
hoe de kassiersfunctie integraal ingebouwd kan worden in de IPO-begroting. De heer Bijl wil zijn 
dank uitspreken naar de klankbordgroep. Hij licht toe dat er tijdens de zomervakantie is doorgewerkt 
aan de nieuwe begrotingsopzet ook door de klankbordgroep. De heer Bijl benadrukt dat hij veel 
steun heeft ondervonden aan de input van de klankbordgroep, omdat zij hebben meegedacht en 
opmerkingen hebben geplaatst. Het besluit over de goedkeuring van de begroting moet uiteindelijk 
genomen worden door de gehele AV. De heer Bijl sluit af met het feit dat er nu een nieuwe opzet 
voor de begroting is en er een mooie stap gemaakt is. 

De heer Slingerland geeft zijn complimenten aan de penningmeester en de klankbordgroep voor het 
resultaat dat is bereikt. Hij vindt dat er een slag is gemaakt in de leesbaarheid en dat de kerntaken 
goed zijn aangegeven. De heer Slingerland geeft aan dat hij vindt dit de goede kant op gaat.

De heer Bovens stelt voor om een vragenronde langs de leden van de AV per provincie te doen. 

Mevrouw Van Hoorn heeft geen vragen. De heer Pestman verzoekt om meer inzicht in de 
kassiersfunctie en vraagt daarnaast of het geld dat niet besteed wordt direct teruggestort kan 
worden naar de provincies met het oog op de coronacrisis. 

De heer Bijl zegt toe dat het inzicht in de kassiersfunctie gegeven kan worden aan de hand van een 
toelichtende notitie. De heer Bijl licht toe dat er bijvoorbeeld besloten is om de provincie Zeeland via 
de kassiersfunctie tegemoet te komen door de weeffout in het provinciefonds. Daarnaast geeft de 
heer Bijl aan dat geld wat niet besteed wordt – ook conform afspraak met de AV - altijd direct terug 
gaat naar de provincies. 

Mevrouw Kuipers geeft aan dat er vanuit Fryslân geen vragen zijn. 

De AV leden van de provincie Drenthe zijn niet aanwezig. 

De heer Slingerland heeft geen verdere opmerkingen of vragen vanuit Overijssel. 

Mevrouw Roijackers heeft een vraag over de opmerking die zojuist is gemaakt door de heer Bijl over 
de weeffout in het provinciefonds en vraagt om toelichting. 

De heer Bijl licht toe dat bij bepaling van de uitkering van het provinciefonds rekening wordt 
gehouden met onder andere eigen vermogen en dividend. Bij de vaststelling daarvan is de provincie 
Zeeland niet goed meegenomen. Een herijking van het provinciefonds kost veel tijd en er is daarom 
gekozen voor een bijdrage vanuit de elf andere provincies via de kassiersfunctie. Hierover is besloten 
in de colleges van GS. 

De heer Van der Veer heeft geen vragen vanuit de provincie Gelderland. Hij geeft aan dat hij het erg 
verhelderend vindt dat de kosten naar de programma’s worden toegerekend. 
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Mevrouw De Widt heeft geen vragen vanuit de provincie Utrecht en wil haar complimenten 
uitspreken. Ze geeft aan dat ze de nieuwe begrotingsopzet een verademing vindt en erg 
overzichtelijk. Mevrouw De Widt zegt dat ze daarnaast erg tevreden is over de informatievoorziening 
vanuit het IPO-bureau over hoe de nieuwe begroting tot stand is gekomen. 

De heer Achtien heeft geen vragen vanuit de provincie Flevoland en sluit zich aan bij de 
complimenten die zijn gegeven. De heer Achtien verzoekt om het laten aansluiten van de nieuwe 
P&C cyclus bij de P&C cyclus in de provincies. Hij geeft aan dat dat deze keer relatief goed is gegaan 
maar dit een punt is dat aandacht verdient. 

Mevrouw Er heeft enkele vragen vanuit de provincie Noord-Holland. Haar eerste vraag is of er meer 
aandacht aan de ontwikkelingen in het OV geschonken kan worden vanwege de afname van de 
reizigersaantallen door corona. Haar tweede vraag gaat over thuiswerken en of er meer aandacht 
geschonken kan worden aan de digitale infrastructuur. Mevrouw Er geeft daarnaast aan dat het 
budget voor cultuur erg laag is en of hier niet meer budget voor mogelijk is. Ze vraagt daarnaast een 
verklaring voor de hoogte van dit budget. 

De heer Bovens geeft aan dat op het gebied van OV het IPO-bureau heeft deelgenomen aan de 
onderhandelingen met het kabinet over de compensatie voor de OV bedrijven. Hier zijn de provincies 
goed uitgekomen. De heer Bovens geeft aan dat er op dit moment alweer wordt gelobbyd en in 
overleg wordt getreden met het kabinet over het jaar 2021. De heer Bovens vervolgt dat er een 
grote ambitie is geformuleerd voor de digitale infrastructuur die terug te vinden is in de 
kassiersfunctie onder het programma IDA (Interprovinciale Digitale Agenda). De heer Bovens geeft 
aan dat er een ambitie is om een flinke slag te maken op de digitale infrastructuur van Nederland en 
de producten die de overheid kan aanbieden via de digitale infrastructuur. De heer Bovens geeft voor 
de vraag over cultuur het woord aan de heer Bijl. 

De heer Bijl geeft aan dat Cultuur van oudsher een klein onderdeel in de IPO-begroting bevat. De 
BAC Cultuur bestaat ook nog maar sinds een paar jaar. De heer Bijl benadrukt dat wanneer u wilt 
dat er meer inzet op dit onderwerp gepleegd wordt via het IPO-bureau u daar de eigen GS’en op 
aanspreekt. Er is daarnaast binnen de twaalf provincies een verschil in betrokkenheid van provincies 
bij cultuur. Dit zou een verklaring kunnen zijn voor het relatief kleinere bedrag voor cultuur in de 
IPO-begroting. De heer Bijl benadrukt nogmaals dat als er provincies zijn die vinden dat het IPO-
bureau meer op het gebied van cultuur moet doen, dit bij de eigen gedeputeerde cultuur aangekaart 
kan worden.

Mevrouw Er bedankt de heer Bijl en de heer Bovens voor de duidelijke antwoorden. Ze vraagt of ze 
goed begrijpt dat er door het IPO wel erkent wordt dat er eventueel meer ruimte is voor 
samenwerking op het gebied van cultuur. 

De heer Bijl geeft aan dat dit een afweging is die door de provincies gezamenlijk gemaakt moet 
worden en gevoed zou moeten worden vanuit de BAC Cultuur. 

De heer Beukering sluit zich aan bij de complimenten die zijn gegeven. De heer Beukering wil 
voorstellen om over een jaar de kassiersfunctie te evalueren. 

De heer Bovens geeft aan dat de kassiersfunctie bedoelt is voor de tijdelijke kosten. De heer Bovens 
stelt voor bij de notitie die is toegezegd door de heer Bijl bij een aantal hoofdpunten aan te geven 
wat de horizonbepaling van die kassiersposten is. 

De heer Van ’t Westeinde heeft deelgenomen aan de klankbordgroep en geeft aan dat hij blij is dat 
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het IPO-bestuur de opmerkingen en suggesties die zijn gegeven hebben meegenomen en verwerkt in 
de nieuwe IPO-begroting. Hij geeft aan dat hij begrijp dat door de zero-based opzet het lastig is om 
de begroting voor 2021 te vergelijken met voorgaande jaren. De heer Van ’t Westeinde vraagt 
aandacht voor de hoogte van de overheadskosten. De heer Van de Velde vult aan met een verzoek 
om zo snel mogelijk te komen met de meerjarenraming. Daarnaast vraagt de heer Van de Velde 
aandacht voor het effect van alles wat we doen als vereniging. 

De heer Bijl geeft aan dat de wens bestaat om de meerjarenraming zo snel mogelijk klaar te hebben. 
Echter benadrukt de heer Bijl dat de kwaliteit voorop staat en dat de meerjarenraming moet 
aansluiten bij de thematiek die we nu hanteren. De heer Bijl geeft aan dat al begonnen is met ‘door 
de oogharen heen kijken’ naar de producten die nu in de begroting zitten. Hij geeft aan dat er een 
paar posten aan komen die naar verwachting kunnen verdwijnen na 2021. Wanneer de begroting 
voor 2021 vandaag wordt goedgekeurd dan is de basis vastgelegd voor het verdere proces van de 
meerjarenraming die daarop wordt gebaseerd. De heer Bijl bedankt de heer Van de Velde over de 
suggestie van het in beter in kaart brengen van de effecten. De heer Bijl neemt deze suggestie mee. 
De opmerking over de overheadskosten zal in de verdere uitwerking worden meegenomen. 

Mevrouw Van Sandick geeft aan dat zij begreep dat dit een vragenronde was. Ze vraagt of er nog 
een volgende ronde komt waar een inbreng geleverd kan worden. De heer Bovens zegt toe dat 
mevrouw Van Sandick nog de kans krijgt om haar inbreng te geven. 

De heer Pestman vraagt aandacht voor de hoogte van de overheadskosten en benadrukt dat er 
voorzichtig omgegaan moet worden met het geld van de burgers.  

De heer Bijl onderschrijft dat er voorzichtig omgegaan moet worden met overheidsgeld. 

Mevrouw Roijackers sluit zich aan bij de complimenten die zijn gewisseld. Ze geeft aan dat haar 
Staten blij zijn met de toegenomen transparantie, tijdigheid en goede communicatie. Mevrouw 
Roijackers geeft aan dat de begroting goed in elkaar zit en goed begrijpelijk is. Er is ook 
tevredenheid over het terugdringen van de uitdijende begroting en het feit dat de stofkam door de 
begroting is gegaan. Mevrouw Roijackers vraagt naar de mogelijkheid om als vereniging samen op te 
trekken in zaken die onevenwichtigheid hebben in hoe ze regionaal uitpakken, in dit geval specifiek 
cultuur. Daarnaast wil mevrouw Roijackers wat inhoudelijke accenten meegeven, allereerst voor de 
onderwerpen ondermijning en veiligheid. Deze onderwerpen vallen onder de BAC MTH en KOB en 
mevrouw Roijackers vraagt of dit ook nog eigenstandig geagendeerd kan worden in de 
vergaderingen van het IPO-bestuur. Vervolgens vraagt mevrouw Roijackers aandacht voor het thema 
Klimaat en Energie, waar de wens vanuit Noord-Brabant bestaat om budgetneutraal innovaties te 
blijven delen om voorlopers te belonen, draagvlak te vinden en versnelling te realiseren. Anderzijds 
de vraag of onderzoek naar kernenergie ook in IPO-verband kan worden gedaan. Tot slot de wens 
om de goede kennisuitwisseling vol te blijven houden in 2021, zeker nu er spannende dingen gaande 
zijn rondom bijvoorbeeld de NOVI. 

De heer Bovens licht toe dat onderwerpen die door het IPO-bureau worden behandeld voortkomen 
uit de wens vanuit de GS. Het streven is er om per kerntaak, ook wanneer er onderlinge verschillen 
zijn per provincie, tot één IPO-standpunt gekomen worden. Soms is echter de conclusie ‘we agree to 
disagree’, er is geen wet dat er overal unanimiteit moet zijn. We zijn autonome provincies die in een 
vereniging samen werken. De voorzitters van de BAC KOB en MTH nemen allebei deel aan de 
bestuursvergadering. De heer Bovens geeft aan dat zij de opmerking over ondermijning en veiligheid 
zullen noteren. De heer Bovens geeft aan dat er veel aandacht is voor de onderwerpen Klimaat en 
Energie. Wat betreft de kennisuitwisseling is er wat betreft de Staten juist geïntensiveerd in deze 
begroting. Het uitwisselen van kennis tussen de provincies is een kerntaak van het IPO-bureau. 
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Zeker richting de kabinetsformatie, waarbij bezien wordt of er een kabinetsaanbod wordt gedaan, 
worden de provincies op de juiste wijze in het staatsbestel een plek gegeven.   

De heer Megens meldt dat er geen vragen over de begroting zijn vanuit de provincie Limburg. 

Mevrouw Van Sandick wil graag haar inbreng doen omdat zij graag een reactie daarop wil. Mevrouw 
Van Sandick wil graag het IPO-bureau bedanken voor het toesturen van de extra stukken naar 
aanleiding van haar verzoek tijdens de informele bijeenkomst. Mevrouw Van Sandick vraagt waarom 
het Nationaal Wolvenplan een zaak is voor het IPO-bureau. Mevrouw Van Sandick verzoekt daarom 
duidelijk aan te geven in de begroting waarom een onderwerp door het IPO-bureau wordt opgepakt. 
Vervolgens vraagt mevrouw Van Sandick of er wordt overwogen om meer focus aan te brengen in de 
59 beleidsopgaven verdeeld over 9 terreinen. Tot slot wil mevrouw Van Sandick namens de Staten 
van Zuid-Holland nog meegeven dat zij het vreemd vinden dat de consequenties van corona niet zijn 
verwerkt in deze begroting. De Taskforce Herstel Regionale Economie speelt daarbij mogelijk een 
belangrijke rol. Mevrouw Van Sandick vraagt of de personele inzet voldoende uitgebreid is of kan 
worden. Tot slot vraagt mevrouw Van Sandick of de gelden die niet worden uitgegeven kunnen 
terugvloeien naar de eigen kas en benadrukt dat zij hier bij de jaarrekening extra kritisch op zullen 
zijn. 

De heer Bovens geeft aan dat welke onderwerpen wel of niet worden opgepakt door het IPO-bureau 
wordt besloten in het IPO-bestuur en uiteindelijk dus door de gezamenlijke provincies. Overal waar 
de indruk is om het goedkoper samen te doen in plaats van apart, zal dit vanwege efficiency 
voordelen samen worden opgepakt. In KOMPAS2020 is uitgesproken dat het IPO zich voornamelijk 
bezighoudt met de kerntaken van de provincie, dat is ook terug te zien in deze begroting.  Er komt 
wellicht een nieuwe kerntakendiscussie waarbij de Staten ook inbreng kunnen hebben. De heer 
Bovens vervolgt dat er wellicht meer rekening is gehouden met Corona dan in eerste instantie lijkt. 
Het Herstelplan en de ondersteuning daarvan zit in de begroting, maar ook alle inzet van de 
bestuurders om schade vergoed te krijgen door het Rijk, bijvoorbeeld de effecten op mobiliteit, de 
effecten op energietransitie, zitten in de thema’s gebakken. De heer Bovens geeft aan dat, met de 
kennis van nu, er inderdaad een duidend hoofdstuk over corona aan de begroting toegevoegd had 
kunnen worden. De heer Bovens vervolgt dat er ook bezuinigd is op kosten voor fysiek vergaderen 
met elkaar. 

Mevrouw Van Sandick vraagt wat er verwacht kan worden van de Taskforce Herstel Regionale 
Economie. 

De heer Bovens geeft aan dat herstelplan goed is ontvangen door het Kabinet, de VNG en de UVW. 
De uitwerking en de combinatie met een Groeifonds en de Europese middelen worden gemaakt. De 
heer Bovens geeft aan dat de BAC Regionale Economie deze kar trekt. De heer Bovens geeft het 
woord aan de heer De Baas over de laatste stand van zaken. 

De heer De Baas geeft aan dat er een stijging is van 3 fte naar 4,5 fte bij het IPO-bureau en de inzet 
die daarop gepleegd wordt. De heer De Baas geeft aan dat het hem opvalt hoe er hier samen met de 
andere koepels in wordt opgetrokken. De heer De Baas geeft aan dat dit zeer voortvarend wordt 
opgepakt en dat hier zeker inzet op wordt gepleegd. 

De heer Achtien heeft een vraag over de inspanning op het gebied van corona. De heer Achtien wil 
de suggestie doen om de inspanningen van het IPO-bureau op het gebied van corona duidelijker te 
maken. 
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De heer Bovens stelt voor om hierover een artikel in de AV nieuwsbrief op te nemen. De heer De 
Baas geeft aan dat dit geen enkel probleem is. 

De heer Bovens dankt de heer Achtien voor deze suggestie. 

De heer Bovens stelt voor het rondje nogmaals langs te gaan voor inbreng en het uitbrengen van de 
stem voor de IPO-begroting en de kassiersfunctie.  

Mevrouw Van Hoorn wil graag haar complimenten uitspreken voor het heldere en overzichtelijke 
document waar grote stappen in voorwaarts zijn gemaakt. Mevrouw Van Hoorn vraagt wat de 
mogelijkheden zijn om het benoemde efficiency voordeel inzichtelijk te maken. Mevrouw Van Hoorn 
geeft aan dat Groningen instemt met de begroting. 

De heer Bovens zegt toe dat de inzichtelijkheid door de nieuwe manier van begroten beter zal 
worden. De heer Bovens geeft aan dat er wat betreft efficiency niet altijd rechtstreeks zichtbaar is in 
de gelden die door de provincies worden ingezet. 

Mevrouw Kuipers sluit zich aan bij de positieve woorden. Mevrouw Kuipers geeft zij zich ook kunnen 
vinden in wat er door het College GS van Fryslân is ingebracht over de begroting, maar mevrouw 
Kuipers geeft ook aan dat er al veel stappen zijn gezet en dat zij er vertrouwen in hebben dat deze 
lijn wordt doorgezet. De provincie Fryslân stemt ook in met de IPO begroting.

De heer Slingerland geeft aan dat zij kunnen instemmen met de begroting en dat zij de 
meerjarenbegroting hopen te ontvangen. 

De heer Van der Veer geeft aan dat Gelderland instemt met de begroting. Daarnaast vraagt de heer 
Van der Veer, met het oog op de discussie over de kerntaken, aandacht om alleen onderwerpen in 
een programma samen te voegen die nauw met elkaar samenhangen. De heer Bovens neemt kennis 
van dit verzoek. 

Mevrouw De Widt geeft aan dat zij blij is dat er kritisch gekeken is naar de groei van de begroting 
van de afgelopen jaren. Zij stemt namens de provincie Utrecht in met de begroting. 

Mevrouw Er stemt namens Noord-Holland in met de begroting. 

Mevrouw Van Sandick stemt namens Zuid-Holland in met de begroting. Zij dankt de heer Bovens 
voor de ruime beantwoording van haar vragen. Mevrouw Van Sandick vind het goed dat er een meer 
inzicht in de kassiersfunctie gegeven gaat worden en steunt de opmerking die gemaakt is door de 
heer Van de Velde over de overheadskosten. Tot slot wil mevrouw Van Sandick de suggestie doen 
om op tijd te beginnen met de kerntakendiscussie zodat de provincies betrokken kunnen worden. 

De heer Van de Velde bedankt de medewerkers van het IPO-bureau voor de interactie van de 
afgelopen weken. De heer Van de Velde geeft aan dat de provincie Zeeland, met de inachtneming 
van de drie punten die voorheen zijn genoemd, kan instemmen met de begroting. 

Mevrouw Roijackers stemt namens de provincie Noord-Brabant in met de begroting. Mevrouw 
Roijackers geeft aan de meerjarenbegroting zo snel mogelijk te mogen ontvangen. 

De heer Megens stemt namens de provincie Limburg in met de begroting.

De heer Bovens benadrukt dat we graag willen doorgaan op de weg die we zijn ingeslagen. De heer 
Bovens geeft het woord aan de heer Bijl. 
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De heer Bijl bedankt de leden van de AV voor het vertrouwen. De heer Bijl dankt daarnaast 
medewerkers van het IPO-bureau en de klankbordgroep voor hun bijdrage in het voortraject.  

De leden van de AV keuren de IPO-begroting en de kassiersfunctie goed. 

b. Begroting BIJ12 2021 

Kern van het onderwerp
Het Jaarplan 2021 van BIJ12 inclusief begroting is gebaseerd op de bestuurlijke afspraken die zijn gemaakt voor 
de uitvoering van de structurele taken van BIJ12. In het voortraject is de begroting besproken met de ambtelijke 
portefeuillehouders van BIJ12 en is advies gevraagd van de AAC’s VP, Financiën, ROWW en MTH. Het IPO-bestuur 
heeft op 9-10 september de begroting van uitvoeringsorganisatie BIJ12 vastgesteld. Het IPO-bestuur heeft 
daarnaast besloten deze begroting volgend jaar samen te voegen met de begroting van IPO Den Haag, waarbij 
hij wel in een afzonderlijk hoofdstuk herkenbaar blijft. Dat betekent ook niet dat voor beide onderdelen (BIJ12 en 
IPO Den Haag) volledig dezelfde systematiek gehanteerd dient te worden. 

Voorstel/gevraagd besluit:
De leden van de Algemene Vergadering worden gevraagd de begroting BIJ12 2021 goed te keuren waarbij de 
uitgaven worden vastgesteld op €52.960.082,-.

De leden van de AV hebben geen vragen over de begroting van BIJ12. 
De leden van de AV keuren de begroting van BIJ12 goed.  

c. Najaarsnota IPO-BIJ12 2020

Kern van het onderwerp
Via de najaarsnota informeert het IPO-bestuur de Algemene Vergadering over de voortgang van de realisatie van 
de programmabegroting 2020 van IPO Den Haag (via een kleurensystematiek) en het Jaarplan van BIJ12, zowel 
inhoudelijk als financieel. 

In deze najaarsnota wordt in dit verband vooruitlopend op de vaststelling van de jaarrekening 2020 voor wat 
betreft de begroting IPO Den Haag een indicatie gegeven van het verwachte rekeningsresultaat. Voor BIJ12 heeft 
het IPO-bestuur één begrotingswijziging vastgesteld en legt deze nu ter goedkeuring voor aan de AV. Het IPO-
bestuur heeft de onderstaande voorstellen in haar vergadering van 7 oktober 2020 vastgesteld. 

Voorstel/gevraagd besluit: 

1. De leden van de Algemene Vergadering worden voorgesteld kennis te nemen van de Najaarsnota 2020, voor 
de onderdelen IPO-Den Haag en BIJ12.

2. Het IPO-bestuur stelt de bijhorende begrotingswijziging van BIJ12 ter goedkeuring aan de leden van de 
Algemene Vergadering voor:

 GBO provincies bijstelling applicaties + €191.129, en deze te dekken door een ophoging van de 
provinciale bijdrage (€131.129) en een onttrekking aan geoormerkte middelen GBO voor update 
PLEIO (€60.000).

De heer Bovens geeft aan dat de najaarsnota eigenlijk op 17 november op de agenda staat en geeft 
aan dat het IPO-bestuur heeft besloten de najaarsnota alvast te sturen zodat er wellicht al in deze 
vergadering over besloten kan worden. De heer Bovens vraagt of de najaarsnota vandaag behandeld 
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kan worden of dat de leden van de AV dit liever op 17 november willen behandelen. Daarnaast geeft 
de heer Bovens aan dat er alvast vragen gesteld kunnen worden over de najaarsnota. 

Mevrouw van Hoorn geeft aan dat zij geen voorkeur heeft wat betreft de behandeling van de 
Najaarsnota. Mevrouw Kuipers sluit zich hier bij aan. De overige AV leden geven aan de voorkeur te 
hebben voor de behandeling van de najaarsnota op 17 november. De heer Van der Velde vraagt of 
er op 17 november dan ook een nieuwe inschatting voor het verwachtte rekeningresultaat gegeven 
kan worden. Mevrouw Roijackers wil graag voorkomen dat het een gewoonte gaat worden om in een 
laat stadium verrast te worden met nieuwe agendapunten en wil derhalve  graag dat dit over twee 
weken besproken wordt. 

De heer Bovens bevestigt dat de najaarsnota op 17 november behandeld zal worden. De heer 
Bovens geeft aan dat het fijn zou zijn als er eventuele technische vragen zouden zijn over de 
najaarsnota om deze van te voren via de mail te kunnen ontvangen. De heer Schoemaker zegt toe 
dat wanneer er andere inzichten zijn die tot een nauwkeurige inschatting van het rekeningresultaat 
leiden dit op 17 november gedeeld zal worden. Dit bedrag blijft echter altijd onder voorbehoud van 
goedkeuring door de accountant. 

3. Ter informatie

a. Nieuwsbrief Algemene Vergadering editie 2 

Als onderdeel van de versterkte samenwerking en een verbeterde informatievoorziening- en uitwisseling is 

de tweede editie van de Algemene Vergadering nieuwsbrief op 19 september aan u verzonden. In deze 

editie kunt u onder andere lezen over de dossiers waar de provincies gezamenlijk in optrekken, een 

interview met gedeputeerde Vermeulen over de BC Stikstof en de verslagen van de bijeenkomsten met uw 

P&C Klankbordgroep. Ter informatie is de gehele nieuwsbrief nogmaals bijgevoegd bij de stukken. 

De heer Bovens geeft aan dat er in november een derde editie van de AV nieuwsbrief verstuurd zal 
worden en roept de AV-leden op om een bijdrage aan deze nieuwsbrief te leveren. 

4. Rondvraag en sluiting 

De heer Bovens vraagt of er nog vragen zijn. 
De heer Achtien vraagt naar de rol van het IPO in de uitwerking van de NOVI. De heer Bovens geeft 
het woord aan de heer De Baas. 

De heer De Baas geeft aan dat de NOVI primair een Rijksinstrument is waarbij ook provincies en 
gemeenten betrokken zijn geweest. Wanneer er gekeken wordt naar de invulling hiervan dan is het 
een proces waar decentrale overheden samen aan werken. Het IPO-bestuur heeft begin september 
gesproken over de aanbod voor het volgende kabinet en besloten om gebiedsprocessen zoals de 
NOVI hierin centraal te stellen. 

De heer Achtien vraagt wat de rol van het IPO bij de NOVI is. 
De heer De Baas geeft aan dat het IPO-bureau bij de totstandkoming van de NOVI nauw betrokken 
is geweest. Wanneer er gekeken wordt naar de werking in een NOVI-gebied, dan is dat niet meer 
iets voor de gezamenlijke provincies. Dit wordt dan in de provincie zelf opgepakt. 
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Mevrouw De Widt vraagt op wat voor termijn ze de meerjarenraming kan verwachten. Daarnaast 
heeft mevrouw De Widt een vraag over de zichtbaarheid van het IPO. Er wordt veel goed werk 
gedaan in IPO verband en dat is niet altijd goed zichtbaar. Mevrouw De Widt vraagt of het mogelijk 
is om wat vaker kenbaar te maken wat het IPO gerealiseerd heeft. 

De heer Bijl geeft aan dat er gebaseerd op wat er vandaag besloten is men weer aan de slag gaat. 
Uiterlijk in maart 2021 wordt de meerjarenraming ter goedkeuring voorgelegd aan de AV. 

Over de zichtbaarheid van de provincies antwoordt de heer De Baas dat in KOMPAS2020 de regierol 
voor de provincies is beschreven en dat de regisseur ook niet op het toneel staat. Echter geeft de 
heer De Baas aan dat de provincies soms ook last hebben van het minder zichtbaar en bescheiden 
zijn. De heer De Baas licht toe dat er wel steeds meer animo is voor het meer zichtbaar worden door 
meer lef te tonen en een standpunt in te nemen. 

De heer Pestman vraagt of, nu de najaarsnota wordt opgeschoven naar 17 november, corona 
meegenomen in de begroting. 

De heer Bovens geeft aan dat er veel gedaan wordt om de gevolgen van corona te helpen verlichten. 
De zichtbaarheid kan via de nieuwsbrief hopelijk wat zichtbaarder worden. Echter een 
begrotingswijziging binnen 14 dagen gaat niet lukken. Mocht er een nieuwe ambitie komen vanuit de 
provincies om wat extra’s te doen, dan is dat altijd mogelijk via de kassiersfunctie. 

De heer Van der Veer heeft een vraag over een brief die minister Schouten gestuurd heeft over de 
zorgplicht ten aanzien van wilde dieren. De heer Van der Veer vraagt in hoeverre het IPO-bureau 
betrokken is geweest bij het advies van de Raad van Dierenaangelegenheden. Daarnaast vraagt de 
heer Van der Veer of het IPO-bureau betrokken is bij het vervolgproces. 

De heer Bovens stelt voor om deze vraag schriftelijk te beantwoorden. 

De heer Bovens meldt dat de najaarsnota op 17 november terug zal komen op de agenda. De heer 
Bovens verzoekt om technische vragen over de najaarsnota schriftelijk te stellen aan het IPO-
bureau. 

 


